

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 27, 2012 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

E. Ascensio	M.-C. Aubin
F. Boudreau	P. Bourdin
J. M. Dolmaya	D. Dunea
G. Ewen	R. Furgiuele
S. Hukil	F. Kay
S. Langlois	B. Lee
J. Martel	I. Martin
K. McRoberts	J. M. Montsion
A. Ouedrogo	S. Paradis
M. Roy	D. Savard
H. Tahir	R. Tarulli

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 27 janvier 2012 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

G. Bernardi
S. Coysh
D. Dunea
O. Grkovic
J. Kowal
K. Lui
A. Mehta
A. Nenashev (Président par interim)
S. Rosienski-Pellerin
C. Silva
C. Ye

### **1. Chair's Remarks**

The meeting began at 1:40 p.m.

A. Nenashev welcomed members of Council and conveyed regrets from I. Roberge and I. Djordjevic who could not be present.

### **2. Minutes of the previous meeting**

#### **▪ December 16, 2011 – [FC-11-12-22]**

The minutes of the December 16, 2011 meeting were approved.

### **3. Matters arising from the minutes**

There were no matters arising.

### **4. Inquiries and Communications**

#### **▪ Remarks from the Principal**

Principal McRoberts noted the following:

- The number of applications received so far for admission to Glendon is slightly less than at this time last year. However, he remained confident that Glendon will reach its target. Among applicants

### **1. Remarques du président**

La séance commence à 13 h 40.

A. Nenashev souhaite la bienvenue à tous les membres et présente les regrets de I. Roberge et de I. Djordjevic qui ne peuvent être présents.

### **2. Procès-verbal de la séance précédente**

#### **▪ 16 décembre 2011 – [FC-11-12-22]**

Le procès-verbal de la séance du 16 décembre est approuvé.

### **3. Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

### **4. Communications et questions diverses**

#### **▪ Remarques du principal**

Le principal McRoberts note les points suivants :

- Le nombre de demandes reçues jusqu'à présent pour l'admission à Glendon est légèrement inférieur à celui de la même époque l'année dernière. Cependant, il est

currently in Ontario high schools, the number of students indicating Glendon as their 1<sup>st</sup> choice is about the same as last year, representing a third of the applications. He also noted that all other applications will now be processed at Glendon. This will ensure that French-language applications are dealt with in that language and that all applications will be processed in a timely manner. He encouraged Faculty members to participate in the upcoming Spring Open House scheduled for March 4, 2012 as well as the “Shadow Program” on March 12, 2012.

- In the absence of Julie Drexler (on Sabbatical leave), Sarah Coysh has been appointed Acting Head Librarian at Frost Library.
- Tobi Strohan has taken on additional responsibilities to be the Executive Director, Enrolment & Marketing.
- York-Glendon shuttle bus has been denied the use of the TTC bus lane.
- The first day of class for winter 2013 has been postponed to Monday, January 7, 2013 thanks to the relentless persuasion of Michiel Horn.
- The new Centre of Excellence Building is now scheduled to be ready by March 31, 2012.
- Robert Haché, Vice-President Research and Innovation

R. Haché made a presentation on the objectives of the Office of Research and Innovation and talked about the importance of the Organized Research Units (ORU). He also mentioned the creation of the Strategic Projects Opportunity Review Team (SPORT).

## **5. Reports from Standing Committees**

### **(a) Committee on Academic Standards, Teaching and Learning (CASTL)**

C. Silva presented the following proposals contained in document FC-11-12-23 from the Linguistics and Language Studies Program and they were approved.

convaincu que Glendon atteindra son objectif. Parmi les candidats actuellement dans les écoles secondaires de l'Ontario, le nombre d'étudiants indiquant Glendon comme leur 1<sup>e</sup> choix est environ le même que l'année dernière, représentant un tiers des demandes. Il note aussi que toutes les autres demandes seront traitées à Glendon. Cela permettra d'assurer que les demandes en français seront traitées dans cette langue et qu'elles le seront en temps opportun. Il encourage les professeurs à participer à la journée portes ouvertes du printemps prévue pour le 4 mars 2012 et aussi au « Programme Étudiant d'un jour » le 12 mars 2012.

- En l'absence de Julie Drexler (en congé sabbatique), Sarah Coysh a été nommée bibliothécaire en chef par intérim à la bibliothèque Frost.
  - Tobi Strohan a pris des responsabilités supplémentaires pour être la directrice exécutive, inscriptions et marketing.
  - On a refusé à la navette York-Glendon l'utilisation de la voie réservée aux autobus du TTC.
  - La première journée de classe pour l'hiver 2013 a été reportée au lundi 7 janvier 2013 grâce à la persuasion sans relâche de Michiel Horn.
  - Le nouveau Centre d'excellence est maintenant prévu pour être prêt d'ici le 31 mars.
  - Robert Haché, vice-président Recherche et innovation
- R. Haché fait une présentation sur les objectifs de l'Office de la Recherche et de l'innovation et parle de l'importance des « Organized Research Units » (ORU) . Il mentionne aussi la création de SPORT « Strategic Projects Opportunity Review Team ».

## **5. Rapports des comités permanents**

### **(a) Comité des normes académiques et pédagogiques (CNAP)**

C. Silva présente les propositions suivantes contenues dans le document FC-11-12-23 du Programme de linguistique et sciences du langage et elles sont toutes approuvées.

- Honours International Bachelor of Arts (iBA) in Linguistics and Language Studies
- A stream in Language Endangerment, Document and Revitalization within the existing 60-credit Specialized Honours BA degree in Linguistics and Language Studies
- Changes in Degree Requirements in Linguistics and Language Studies
- Baccalauréat ès arts international (iBA) spécialisé en Linguistique et Sciences du langage
- Une section Langues en danger, Documentation et Revitalisation au sein du programme actuel de BA spécialisé approfondi en Linguistique et Sciences du langage exigeant 60 crédits
- Modification des conditions d'obtention d'un diplôme en Linguistique et Sciences du langage

**(b) Curriculum Committee**

S. Paradis, the Chair of the Curriculum Committee presented the following submissions and they were all approved.

- French Studies – FC-11-12-24
- History – FC-11-12-25
- Mathematics – FC-11-12-26
- Multidisciplinary Studies – FC-11-12-27
- Political Science – FC-11-12-28
- Sociology - FC-11-12-29
- Women's Studies – FC-11-12-30

**(c) Nominating Committee**

C. Silva noted that X. de Vanssay has agreed to serve on CASTL for rest of this academic year.

Members of Council were also reminded of the one remaining seat on Senate for a Glendon Senator and solicited for a volunteer.

**6. New Business**

There was none.

**7. Adjournment**

The meeting was adjourned at 2:55 p.m.

**(b) Comité des programmes**

S. Paradis, le président du comité des programmes présente les soumissions suivantes et elles sont toutes approuvées.

- Études françaises – FC-11-12-24
- Histoire – FC-11-12-25
- Mathématiques – FC-11-12-26
- Études pluridisciplinaires - FC-11-12-27
- Science politique – FC-11-12-28
- Sociologie - FC-11-12-29
- Études des femmes – FC-11-12-30

**(c) Comité des mises en candidature**

C. Silva note que X. de Vanssay a accepté de siéger au sein du CNAP pour le reste de l'année académique.

On rappelle aussi aux membres du Conseil qu'il y a encore un siège au sénat pour un Sénateur de Glendon et on demande un volontaire.

**6. Affaires nouvelles**

Il n'y en a aucune.

**7. Levée de la séance**

La séance est levée à 14 h 55.